
Skole: Grønhøjskolen 

Mødested: Grønhøjskolen 

Mødedato:      16. aug. 2023 kl. 17.00 – 19.00 

 Jes       (næstformand),      valgt for 4 år 

 Michael     valgt for 4 år 

 Benedicte  valgt 2 år  

 Stine   valgt 2 år (udtrådt) 

 Henriette Valgt for 2 år 

 Maria   valgt for 4 år (udtrådt) 

 Louise (formand),  valgt for 4 år 

 Jørn    indstræder som suppleant 1/2 

 Edith   Repræsentant for personale og TR pæd. 

 Martin  Hjælper til elevrådet 

 Kasper Schou  viceskoleleder 

 Rune Høst  Indskolingsleder 

 Mette Gudum   Skoleleder 

 

Husk: Forældreråd indbydes til skolebestyrelsesmøde én gang årligt i efteråret. 

Bestyrelsesmøde 17:00 – 19:00   

1. Nyt fra elevrådet (udgår denne gang – ingen møder) 

2. Nyt fra skolen 

a. Økonomi – personale – tiltag – møde med ny økonomichef 

b. Hvordan ser skoleåret ud. 

c. STUK skrivelse – vi er i kategorien: skoler med bekymrende kvalitet. 

d. Ny skolechef 

e. Vikarforbrug (KS) 

3. Formand og næstformands møde med udvalgsformand. 

4. Samarbejdet med Havndal – nye tiltag 

5. Lokalesituationen – fysik og sløjd 

6. Forældremøder og særligt forældremøde omkring brug af de sociale medier d. 18. sept. Kl. 17. 

7. Indhold på de kommende møder. 

8. Evt. 

 

Mødeplan: 16/8,   20/9,   30/10 i Havndal,   6/12,   10/1,   8/2,   6/3 m Havndal,   3/4,   12/6.    

 
  



REFERAT SKOLEBESTYRELSESMØDE 

Hvis I melder afbud sender I mail til Mette Gudum. 

Mødested: Grønhøjskolen, personalerum 

Mødedato: 16-08-23     Næste mødedato: 13-09-23 

Deltagere: Louise, Jørn, Jes, Benedikte, Michael, Edith, Birgitte, Rune, Mette, Kasper 

Afbud: Henriette 

1. Udgået 

2.  

a. De to medarbejdere, der i foråret blev indstillet til forflyttelse, er ikke blevet omplaceret og 

derfor opsagt med dertilhørende opsigelsesvarsel, hvilket gør, at den ventede effekt lader 

vente på sig. En medarbejder har sagt op. Denne stilling bliver ikke genbesat. 

5. årgang er to klasser men med kun i alt 28 elever, hvilket kommer til at skabe en økonomisk 

reduktion. Konsekvensen ved at samle de to klasser til en vurderes til at være længerevarende 

negativ, hvorfor skolen hellere imødegår den økonomiske konsekvens. I specialafdelingen er 

der pt. faldende elevtal. Genopfyldningen vil i givet fald først ske efter 5. september, som jo er 

skæringsdato for de økonomiske beregninger. 

b. Ift. eleverne er ledelsesfordelingen er i 23-24 således: 

Kasper:  0.-4. og SFO 

Mette:  5.-9. 

Rune: Specialafdelingen og SFO 

Skoleåret ligner ellers nogenlunde sig selv med små justeringer på lejrskoler og antallet af 

lektioner med mere end en voksen i klasserne. 

Kompetenceløft for al personale med fokus på low arousel, relationskompetence, 

omsorgstræthed mv. Økonomien til dette er centrale udviklingsmidler. 

Der er udskiftning i personalet fra ejendomsservice, som er tilknyttet Grønhøj og omegn. 

c. STUKs bekymringsbrev har givet anledning til, at der afholdes møde med skolernes 

udviklingscenter og deltagelse i webinar. Der kan være en oplevelse af, at bekymringsbrevene 

ikke nødvendigvis tager højde for de øvrige faktorer, der gør sig gældende i et 

folkeskolelæringsforløb. Derudover ser det ud til, at de seneste resultater viser, at skolen er på 

sporet. Fokus bliver formentligt på, om årskarakterer er retvisende. Skolebestyrelsen udtrykker 

ikke bekymring. 

På den positive side er skolen nævnt positivt både omkring prøven i billedkunst før sommer og 

tilgangen til højt begavede elever i samarbejde med Havndal. 

d. Randers Kommune har ansat Morten Lyhne Sørensen som skolechef. Han har senest været i 

Favrskov Kommune som skolechef. Morten kommer på besøg fredag d. 25. 

e. Skolebestyrelsen er nysgerrig efter at høre mere om vikarforbruget.  

Økonomisk er der afsat 4,5% til vikarer. Skolen bruger mindre. 

I skoleåret 22/23 er andelen af vikarbesatte/ændrede lektioner 11%. Årsagerne til dette er 

mange. Skolen har noteret 13 forskellige begrundelse, hvoraf en hedder ”Andet”. Det vil 

skolen gerne være mere nysgerrig på, hvad er. Dækningen af disse lektioner sker med enten 

interne eller eksterne vikarer, og personalet har et stort fokus på både at understøtte klasser, 

hvor de ved, det kan skabe ekstraordinær forstyrrelse og lave vikarplaner.  



Generelt kan det siges, at hvis der er nogen, der har dårlige vikaroplevelser, vil skolen gerne 

have besked. 

3. Formand og næstformand har mødtes med Lise Lotte Lervad Larsen, som er formand for skole- 

og uddannelsesudvalget, hvor budskabet og bekymringen om de økonomiske forudsætninger 

særligt i forhold til socioøkonomien blev bragt frem. Der blev udtrykt en generel politisk samt en 

personlig vilje til at kigge på det, hvilket bestyrelsen vil efterfølge. Indtrykket var, at 

udvalgsformanden brænder for folkeskolen.  

4. Samarbejdet med Havndal udvides til udover at gælde fælles idrætsdage og særlige forløb for 6. 

klasse til også at rumme udveksling af personale, således at 6. klasses personale fra Havndal 

besøger 7. klasses personale på Grønhøj og omvendt. På den måde kan der skabes en endnu 

bedre overgang. Derudover tager ledelserne på fælles planlægningsdage af næste skoleår. 

5. Arbejdstilsynet har udstedt et påbud om måling af skimmelsvamp i fysiklokalet. 

Ejendomsservice kommer og måler.  

Sløjdlokalet er under omformning til Håndværk og Design med en skillevæg i midten af lokalet. 

Der er stadig en proces hen til målet. 

6. Der reklameres om mødet på samtlige forældremøder – i fællesinformationen i midten, hvor 

bestyrelsesmedlemmerne også fortæller, hvem de er, hvad bestyrelsen laver, at bestyrelsen har 

forbindelsen til det kommunalpolitiske niveau, samt at forældreengagement er vigtigt. 

Afd. A og B – Louise. Afd. C – Jes. Afd. T – Benedikte. 

7. Skolebestyrelsen melder sig til skole/forældre årsmødet sidst i november. Opfølgning på dette 

på decembermødet. 

Mødet d. 20. september er flyttet til d. 13.  

8. Evt. 

Bestyrelsen beder om, at skolen undersøger et andet firma til skolofoto, og skifter så snart det 

er muligt. 

Næstformanden har fået et spørgsmål, om det er muligt at have mere end en uges praktik i 

f.eks. 8. klasse. Skolen og UU har mulighed for at lave flere praktikuger og vil gerne give dem til 

elever, der vurderes til at have stærkt behov herfor f.eks. pga. skolevægring eller 

trivselsudfordringer. 

 

 


